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	課程中文名稱

Course Name in Chinese
	兩岸社會交流
	課號

Course Code
	PA24C

	課程英文名稱

Course Name in English
	Cross-Strait Social Exchange and Interaction
	學年/學期
Academic Year/Semester
	

	開課單位
Course Offering

Department
	
	學制別
Degree
	■學士班Undergraduate Program

□碩士班Masters Program
□博士班PhD Program

	學 分 數

Credits
	3
	每週授課時數

Weekly Hours of Instruction
	3
	修別

Type
	□必修Required

■選修Elective

	課/學程別

Program
	□院基礎Foundation       □跨領域Interdisciplinary  
□系核心Core            ■學系專業選修Specialized Elective

	修課必備條件
Prerequisites
	

	課程描述（含搭配產學需求之說明）
Course Description

	本課程主要內容在說明與解析海峽兩岸人民與政府在社會層面之互動與交流的經歷、現況與發
展趨勢，除概略說明1987 年以前兩岸關係之互動或對峙情形外，重點將置於兩岸間有關社會、文
化與教育等不同層面之交流與互動，有助於學生更深入了解兩岸關係之全面現況與未來趨勢。
The purpose of this course is to describe and explain the history, current situation and

future development of major aspects of social interactions and exchange in the cross-Strait

relations. It will focus on social, cultural and educational aspects of the cross-Strait

relations with an aim to increase students’ understanding of general picture of current

and future situation of the cross-Strait relations.

	課程目標

Course Objectives

	1
	本課程主要目標在增進同學對於兩岸關係互動與交流之認識與了解，尤其是擴展同學對於兩
岸間有關探親、依親、觀光、運動、求學、工作、教學與學術研究、婚姻、求學等互動與交流之知識範圍與分析能力，培養有關兩岸社會交流相關議題之研究能力與專業知識，符合未來繼續求學或實際工作之需求。 

	2
	The major objective of this course is to introduce students with further knowledge about the social interactions and exchange of the cross-Strait relations. The course will place emphasis on the following topics: family visits, family reunion, tourism, sports,education, teaching & research, and cross-Strait marriage, in order to equip students with needed knowledge for further study or employment purposes.
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	4
	

	5
	

	6
	

	7
	

	8
	

	課程綱要

Course Outline

	本課程綱要將涵括下列重要單元:

●岸關係前期簡史
●兩岸社會交流與影響因素
●兩岸社會交流與正面效益
●兩岸社會交流與負面效應
●兩岸社會與民間互動層面
●兩岸文化與觀光交流層面
● 兩岸教育與升學交流層面
● 兩岸社會交流與民間反應
●兩岸社會交流與兩岸發展
This course outline will include major subjects as follows:

● The cross-Strait relations prior to 1987;

● The cross-Strait social interactions & exchange and its factors;

●The cross-Strait social interactions & exchange and its positive effects;

●The cross-Strait social interactions & exchange and its negative impacts;

●The cross-Strait interactions & exchange—social and people-to-people aspects;

●The cross-Strait interactions & exchange—cultural and tourism aspects;

●The cross-Strait social interactions & exchange and public opinions; and The

cross-Strait social interactions & exchange and the future of the cross-Strait

relations.

	系（所）專業能力
Departmental Learning Outcomes
	課程目標與系（所）專業能力相關性

Correlation between Course Objectives and Learning Outcomes

	A
	公共服務與社會實踐能力；
	

	B
	組織管理與政策分析能力；
	

	C
	兩岸與全球事務研析能力；
	

	D
	公共關係與危機管理能力。
	

	E
	
	

	F
	
	

	圖示說明（Illustration）：★高度相關（Highly correlated）◎中度相關（Moderately correlated）

	資源需求（師資專長、儀器設備…等）

Resources Required（e.g. instructor's qualifications, instruments, and equipment etc.）

	建議應由具備政治學或中國研究學位或擁有相關專門著作及研究成果之教師擔任課程，並提
供電腦化資訊桌及網際網路等設備。
A doctoral degree on political science,China studies or related fields or an approved

quality and quantity of publications on the field is required.

	教學方式之建議

Suggested Instructional Methods

	本課程教學方式建議以課堂講授為主，輔以分組討論，並依據課程進度，要求學生課前預先
蒐集相關資料，並撰寫短篇報告或簡報。
The course will be conducted by lecture as main teaching method and group discussion as

secondary one. Students are expected to collect related information for presentation and

discussion at class.

	其他

Other

	


填表說明（Instructions）：
1.請配合院、系課程架構擬定課程大綱，並經系或院課程委員會審核後公告；課程大綱若需修正，亦應經系或院課程委員會審核後修正。
  Please draw up the course outline according to the college/department course structure and announce it after it is verified by the department/college course committee. Modification(s) of the course outline must also be verified by the department/college course committee.
2.本課程大綱係提供各別開課教師了解如何描寫教學計畫表之用。
  The course outline is offered to help individual lecturer write the syllabus.
3.課程之修別若為領域選修，請勾選「選修」項目。
  If the course is elective in a particular category, please check “Elective” for its type.






